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   " תרומה פרשת " 
 

 מאיר: - תקווה! / סיון רהב 
 כל אחד צריך תקווה בחיים, וגם חפצים וסמלים יכולים לעזור לנו להמשיך לקוות. בפרשת השבוע,  

פרשת "תרומה", מסופר על בניית המשכן מעצי ארז. יעקב אבינו, מספרים לנו חז"ל, הביא למצרים את עצי  
. יעקב אבינו  יהיו לבני ישראל קרשים לבנות מהם את המשכן - הארזים האלה ונטע אותם, כדי שבעתיד 

הם נזכרו    -רצה לנחם בכך את בני ישראל. לאורך שנות השעבוד הארוכות, בכל פעם שבה ראו את העצים 
ביעקב אביהם, וגם בייעוד שלהם, ובעובדה שיש הבטחה אלוקית שהם עוד ייצאו ממצרים. כלומר, לצד  

 ים. לקבל תזכורת פיזית יומיומית.רעיונות גדולים ויפים על העתיד, בן אדם חייב לראות משהו מוחשי בעיני
 

אלה לא סיפורים מהעבר, הנה דוגמה לכך מהתקופה שלנו: היום, ב' באדר, הוא יום השנה לשחרורו של נתן  
שנים בדיוק, אסיר ציון המפורסם ביותר, ששרד במשך שנים בכלא בברית המועצות,    36שרנסקי. לפני 

ות לחירות בדורנו. בצינוק, בתנאים קשים ביותר, חזר סוף סוף הביתה. שרנסקי הפך לסמל של יציאה מעבד
 כשנשאל מה נתן לו כוחות, הוא השיב פעם: "ספר התהלים הקטן שהיה איתי. קראתי אותו יומם ולילה".  

גם בתפקידיו כיו"ר הסוכנות וכשר בממשלה הוא המשיך להחזיק את ספר התהלים הקטן הזה בכיסו.  
ם, הוא ענה: "זה לא שאני נושא  כששאלתי אותו פעם בריאיון אם הוא נושא את ספר התהלים הזה לכל מקו

 אותו, הוא נושא אותי".
 
 

 

 שהשמחה במעונם 
 טוב  - מזל 

 

 .לחנוך וחנה, בת ליוכבד ובנצי ולכל המשפחה להולדת הנינה, נכדה  למשה ונעמי פורת
 

 
 
 
 
 

 #   2580וג מקוצר  חי   - מטלפון ביתי נייח    )מתוך הקיבוץ(   - שר"פ    מוקד 
 מכל מקום בארץ ובחו"ל. בנייד   073-2341234או לטל' 

 
 
 
 
 

 שבת    זמני
 

 16:43       הדלקת נרות 

 

 17:03      מנחה וקבלת שבת   

 

 17:52        השבת צאת 
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 פינת ההלכה

 ב...."מרבין  אדר א' "משנכנס 

 נעסוק בשורות הבאות בעיבור השנה:   ,עם כניסתו של חודש אדר א'

כידוע החודשים נקבעים על פי מחזור הלבנה, ואילו השנים על פי עונות השנה התלויות במחזור החמה,  א.  
 .  וזאת מפני שחג הפסח צריך להיות תמיד בתקופת האביב

כדי להתאים את החודשים לשנת החמה, צריכים לעיתים לעבר את השנה, היינו להוסיף עוד חודש אחד,  ב. 
מעברים אלא חודש אדר, ועל ידי כך דוחים את חודש ניסן, שתהיה אותה שנה בת שלושה עשר חודשים. ואין  

 כדי שיחול באביב.  

וחשבון השנה, ואילו כיום שאין לנו בית    בעבר היה בית הדין מחליט על עיבור השנים לפי מצב החקלאותג.  
חכמים   קבעו  סמוך,  ושבע  דין  פשוטות  שנים  עשרה  שתים  שמתוכו  שנה,  עשרה  תשע  של  קבוע  מחזור 

  ת.מעוברו

   באדר השני.מקיימים את ימי הפורים וקריאת ארבע פרשיות  -בשנה מעוברת ד. 

מצר  –פורים  ה.   לגאולת  פורים  גאולת  על  השמחה  את  לסמוך  שפרשיות  כדי  מפני  פרשיות,  וארבע  ים. 
‘שקלים’, ‘פרה’ ו’החודש’, נתקנו כהכנה לקראת חודש ניסן. ופרשת ‘זכור’ צריכה להיקרא לפני פורים שאף  

 . הוא באדר שני

אין מתענים ומספידים ונופלים אפיים בי”ד וט”ו שבאדר  ו. גם באדר הראשון יש חגיגיות מסוימת. לפיכך,  
וכן מה    .שו”ע רמ”א תרצז, א(להרבות בסעודה ביום י”ד שבאדר הראשון, והוא נקרא ‘פורים קטן’ ) נכון  הראשון. ו

 שאמרו חכמים: “משנכנס אדר מרבים בשמחה”, משמע שמרבים בשמחה משנכנס אדר הראשון.

נה  בחודש אדר, ושנת בר המצווה שלו בשנולד בשנה רגילה  כיוון שאדר השני הוא העיקרי, מי ש :בר מצווהז.  
יום   יחול באדר השנימעוברת,  אם כשנבר המצווה שלו  אבל  נולד    ולד.  והוא  השנה מעוברת  באדר  היתה 

 .באדר הראשון היתה מעוברת, יום בר המצווה שלו יחול  בר המצווה, וגם שנת הראשון

בשנה מעוברת   למנהג ספרדים. הארכנו בעניין זה בשבוע שעבר. כאמור,  שחל באדר (רצייט אי )יום זיכרוןח.  
יום הזיכרון   וארבע פרשיות.  באדר השנימקיימים את    ולמנהג אשכנזים , שהוא אדר העיקרי לעניין פורים 

, כדי שלא לדחות את המצווה, ואדר השני הוא עיקרי רק לעניין פורים באדר הראשוןמקיימים את יום הזיכרון  
ע פרשיות ולא לשאר העניינים. ועוד, שהואיל וחודש אדר השני יותר שמח, שמקיימים בו את שמחת  וארב

 הפורים, יש מקום לזכור את המתים באדר הראשון.  

אשכנזי שהתחיל לנהוג    )שו”ע רמ”א תקסח, ז, מ”ב מא(.ויש מהאשכנזים שמחמירים לקיימו פעמיים, בשני החודשים 
וכן מי שקיבל על עצמו בנדר מפורש להתענות ביום לצום ביום הזיכרון שבשני ה אדרים, ימשיך במנהגו. 

בשניהם    -  רצייטיאה מב(.שיתענה  בשנה    )מ”ב  היורצייט  את  יקיימו  מעוברת,  בשנה  היה  הפטירה  יום  ואם 
 .מעוברת באדר שבו אירעה הפטירה

  ."משנכנס אדר מרבין בשמחה..." שבת שלום. מיכאל  
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 ועדת בית הכנסת מ

     "תרומה"שבת פרשת 

   הדלקת נרות -  16:43
   )"תו ירוק"(  -בבית הכנסת  ,מנחה תפילת  - 17:03   

 משפחות צעירות.   - האוכל  - לחדר מתחת      
   דרשה קצרה בהלכה - "פניני שבת נקבלה", קבלת שבת   
      . דקות(   18)   שיעור תלמוד קהילתי במסכת מגילה   - "חי רגעים"   ערבית תפילת  ו     

   

 . )"תו ירוק"( בבית הכנסת -ומוסף  א' שחריתתפילת     - 8:00
 )בתום התפילה תתקיים תפילת ילדים(.   משפחות צעירות   -   חדר האוכל   - ומוסף  ב',    שחרית         -   8:30

 מלכים א', ה'  – הפטרה   
 בבית הכנסת  -מנחה א' תפילת   - 13:00
 . בבית הכנסת-כיתה ג'(- )גניםשיעור של הרב לילדים  - "ממתק שבת"  - 13:20
 בבית הכנסת -ב'   מנחהתפילת   - 16:30

 דקות לפני צאת השבת 35בית הכנסת  - שיעור "הדף היומי"              

 / שטיבל  בית הכנסת - צאת שבת  - 17:52
 

 ימי חול  
 

 הנחת תפילין   - 5:42
 הנץ החמה    - 6:27
 א' שחרית תפילת    - 6:00
 שחרית ב'תפילת    - 8:00
 סוף זמן קריאת שמע    - 9:09

 בית כנסת  - מנחה תפילת  - 17:00
 "תפארת נתן"  -  וערביתמנחה   - 17:10
 בבית מדרש - שיעור יומי  ה - 18:45
 בית הכנסת - תפילת ערבית - 19:15
 ערבית נוספת בבית הכנסת   - 21:00
  .דניאל כץ, שבת שלום בברכת                                                 

 
 
 
 
 

  לנשים מגילה קריאת
 

   לנשים ע"י נשים בפורים. מגילה קריאתשנים מתקיימת בשלוחות  25-כ
 

  בע"ה, גם השנה תתקיים קריאה לנשים.
 

 חברות/תושבות/נערות שמעוניינות להצטרף לקוראות במגילה.  -נשים 
 

 . 054-6746489שבע לרנר -מוזמנות ליצור קשר עם בת         

 

 
  

  

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

00:61בשעה תתקיים    
 בבית מדרש  
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   שבע לרנר-ברל ובתמשפחת   -הצצה אל המשפחה שלנו 
 

 היסטוריה ואיך הכרנוקצת 
שבע נולדה בשיקגו, - ברל גדל בוושינגטון, בירת ארה"ב, ולמד באוניברסיטה בבולטימור. בת 

 עברה עם משפחתה לקנדה, חזרה לשיקגו ואח"כ לניו יורק ולמדה באוניברסיטה בשיקגו.
 ו הפכנ נפגשנו לראשונה בעיר פיטסבורג )!( בסוף שבוע של בני עקיבא כשהיינו בכיתה י"א.  

 ל"זוג חברים" באמצע שנת ההכשרה, תוכנית בני עקיבא אחרי תיכון, שהתקיימה בקבוצת יבנה.
 

 איך הגעתם לקיבוץ? 
לאחר שנת ההכשרה חזרנו לארה"ב והצטרפנו לגרעין עלייה קיבוצי של בני עקיבא. )גרעין  

, הגרעין  כיסופים, שידוע בשלוחות כ"הגרעין האמריקאי"(. כפי שהיה נהוג בימים ההם-ישורון 
   –פנה לתנועת קיבוץ הדתי לבחור לנו יעד לעלייה. קיבלנו תשובה ששלוחות מחפשת גרעין 

 חודשים.  3שנה ישר מהמטוס, כזוג נשוי עם תינוק בן  39וכך הגענו לשלוחות לפני  
פרופסור לפילוסופיה ומלמד במכללה האקדמית גליל  הוא יום כלאחר שנים רבות ברפת, ברל 

שנה    20שבע לימדה שנים לא מעטות באולפן גיור ואחר מכן עבדה כמעט -מערבי בעכו. בת
ייצוא במפעל טרפלקס בקיבוץ רשפים השכן.  במפעל מיקרוויו )ע"ה(. היום היא מנהלת שיווק

ילהנט של שלוחות. במשך השנים, שנינו ישבנו )ועדיין יושבים( היא גם מנהלת את אתר הקה
 בוועדות וצוותים שונים של הקיבוץ.

 

 מה אתם אוהבים בקיבוץ?
בעיקר את האנשים וההרגשה של "ביחד". שמכירים מגוון רחב של אנשים, ושניתן להרגיש  

לחיות בקהילה בנוח עם כל אחד ואחת, גם אם אלו שאינם ממש החברים הקרובים שלנו. טוב 
שחבריה נהנים משוויון חברתי בסיסי שלא תלוי במקצוע, השכלה, או רקע משפחתי של הפרט. 

 אנחנו גם אוהבים את הנוף והמרחבים והחיים הכפריים בלי הרעש והצפיפות. 
 

 ? קיבוץמה הפינה האהובה עליכם ב
מים שעוד הייתה  מקום מבוקש לביקור עם הילדים, שכולם עבדו בו בי הפינת החי תמיד היית

 לרפת.  ם"עבודת ילדים" כבר מכיתה ד'. היום מטיילים שם עם הנכדים. ברל שומר סנטימנטי 
 

 משהו שלא יודעים עליכם
 שבע. אנחנו פשוט המשכנו.  -אבא של ברל היה אחד מארבעה בנים, וכך גם אבא של בת

תפארת. כל אחד ואחת   -, יוני, גבריאל והלל, ואחרונה חביבה צביקי  -יש לנו ארבעה בנים 
 ועוד היד נטויה! -מביא גאווה להורים, ואנחנו גם נהנים מי"ג הנכדים 
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 מגיל הרך 
 

אשת מקצוע   - שולמית לוימערכת הגיל הרך לקהילה, התנדבה בין ר שקה במסגרת 
בעבור צוות המערכת, המושתתת על התנדבות  בחינוך, לגבש תוכנית שנתית של סדנאות 

 אנשי מקצוע מהקהילה. 
  - בשבוע שעבר, שולמית בעצמה, העשירה את צוות המערכת בהרצאה הראשונה בנושא

 "וויסות חושי".
מי מכם אשר יכול לתרום מידיעותיו וניסיונו בעבור צוות המערכת, מוזמן לפנות לשולמית  

 .  054-6746399 - לוי 
 

בחודש שעבר התקיימו לראשונה, אסיפות הורים בכל בתי המעונות: "תות", "רימון",  
 "תאנה", "דקל" ו "גפן". 

 באסיפות הציגו מובילות הבתים, את סדר היום הכללי באמצעות תמונות וסרטונים.
 בהזדמנות זו אגיד תודה לכל ההורים שכיבדו את הצוות שהגיעו וכמובן תודה רבה לצוות. 

 

 ילדים למערכת החינוך לגיל הרך, לשנת תשפ"ג נמצא בעיצומו.רישום ה
 רישום לגני משרד החינוך )גן צעיר וגן בוגר( ולכיתה א' נעשה באופן דיגיטלי במהלך חודש ינואר. 
  " מי שלא נרשם, עליו להסדיר את הרישום באגף החינוך של המועצה האזורית "עמק המעיינות 

 . 04-6848215אצל אלה בטלפון  
  24/2/22ויימשך עד ה   2/2/22רישום לבתי המעונות )בית תינוקות, פעוטון וגנון( נפתח ב 

 באופן דיגיטלי בלינק הבא: 
 2022-nregistratio-https://www.gov.il/he/service/daycare 

 

                  לצערי הרב, גם במערכת החינוך שלנו, אנו מתמודדים עם מחלת הקורונה. 
מערכת החינוך לגיל הרך של הקיבוץ פועלת על בסיס הנחיות הממשלה ובהתאם להנחיות  

 ת קורונה של המועצה האזורית "עמק המעיינות". ננאמ
החינוך לגיל הרך, להקפיא את כלל שיתופי לאור מצב התחלואה, הוחלט בהנהלת מערכת 

 הפעולה של המערכת עם הקהילה, בתקווה לחדשם במהרה ובקרוב.
בנוסף, כלל ילדי וצוות המערכת קיבלו בדיקות אנטיגן, לטובת חובת בדיקה בכל ימי ראשון 

 ורביעי, בהתאם להנחיות.
 

אשר הגיעה  אברך בברכת "ברוכים הבאים ובהצלחה" את קומונת "חקלאות בעמק" 
מהקומונה, התקבלו לעבודה במערכת הגיל הרך   ואליה גראוס  נטע ידיד לוי לקיבוץ שלוחות. 

 כמשלימות בבתי המעונות. ב ה צ ל ח ה. 
 

, הוזמנו כלל הורי וצוות המערכת להרצאה  1.2.22לכבוד "יום המשפחה" שחל ב 
 כוחה של האהבה והשפעתה הפיזית על הילדים.  -  מרתקת ומרגשת אודות 

, חוקרת מוח והתנהגות באוניברסיטת  ד"ר שלומית אגא מזרחי ההרצאה הועברה על ידי 
 חיפה ומרצה בבית הספר לסיעוד בשערי צדק שבירושלים. 

על פי מחקרים מדעיים נמצא כי בגיל הרך ישנה השפעה עצומה בעיצוב הגנטיקה והפיזיולוגיה  
 שלהם על ידי הענקת אהבה, תשומת לב ומגע. 

 

ר כי בית התינוקות שלנו "תות" נערך לקליטת תינוקות מחוץ לקיבוץ לשנה לסיום אזכי 
אי לכך, אם ילדת או שאת לקראת לידה ב"ה ובכוונתך להכניס את תינוקך   הנוכחית תשפ"ב.

לבית בתינוקות, נא צרי עימי קשר בהקדם על מנת שאוכל לשריין את מקומך ולהיערך לכך  
 מבחינת אנשי צוות ומקומות לקליטה.  

 

 . עבורכם ולמענכם.16:00-17:00"חלון זמן אישי", ימי רביעי 
            

 yeladim@shluhot.com-  053-3434458-  שגיא, מנהלת חינוך לגיל הרך
  

https://www.gov.il/he/service/daycare-registration-2022
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 רפאה מ מה
  

   6-11.2 -  שעות פתיחת המרפאה 

  

 חגית ו.   -בת שלום ש        
 

 מוועדת בריאות ורווחה 
 

על הסבלנות בהעברת התפקיד המאתגר של ניהול הבריאות והרווחה.    תודה מקרב לב לגידי כהן 
 י בנושאים הקשורים לבריאת ורווחה. י החל מהשבוע אפשר לפנות אל 

 

 . 27.2.2022שיחייב התארגנות מיוחדת החל מתאריך  צוות המרפאה נערך לשיפוץ המבנה 
 שבועות.  3-השיפוץ יכלול שיפור הנראות והנגישות ועשוי להימשך כ  
 מרפאה ברשפים. ב םבמהלך השיפוץ יינתנו שירותי  
 צוות המרפאה ברשפים.  חגית תעדכן את לוחות הזמנים בשיתוף 

  

  נצטרך להיעזר במתנדבים להעברת הציוד לקראת השיפוץ, ובסוף  23.2-25.2בתאריכים  
 או לחגית.  י חודש מרץ להחזרתו. אפשר לפנות אלי  

 . יוסי יעיש                                                                                      
 
 

 מוועדת חברים 
 

 אריאל על החפיפה והעברת התפקיד של ניהול וועדת חברים.תודה רבה ליהודה 
 

 י ע"פ הצורך.י אפשר לפנות אל 6.2החל מיום ראשון 
 . יוסי יעיש                                                                                                

 
 

 

 מבנק הזמן
 

 בעוד כחודש   -סמנו לכם את התאריך 
 ,  7/3/2022 ,ד' באדר ב' מהיום ביום שני,

   -נקיים טורניר קיבוצי של משחקי שולחן 
 שש בש ושחמט. ההשתתפות הינה מגיל אפס עד מאה ועשרים.  

 פרסים למקומות הראשונים. היו וכמובן שי 
 מוזמנים להירשם בקישור המתפרסם במדיות השונות. 

 

 אורן.  שבת שלום,
 

  

 

בדיקות   
 דם

 קבלת רופא קבלת קהל אחיות
 קבלת קהל

 מזכירה 
 טיפת חלב 

  10:00-11:00  10:00-12:30 7:30-8:10 א'

  8:00-9:00 11:30-13:30 10:00-13:30 7:15-8:10 ב' 

 ג' 
 11:30-12:30   

11:30-7:30  
)בתאום עם 

 אורה(

 ד'
7:30-8:10 

10:00-12:30 
13:30-17:00 

13:30-16:30   

  ה'
11:30-12:30 
14:00-15:00 

 8:00-9:00  

12:00-8:30  ו'   8:00-9:00  
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 + 60מועדת  
 

הקיבוצי שאתם יצרתם. תודה רבה לחברים לקראת שבת חולק בתאי הדואר מילון הסלנג 
 שהשתתפו. 

אנו תקווה שבקרוב נראה רגיעה ודעיכה של גל קורונה הנוכחי על פי התחזיות, ונוכל לחזור 
 לאירועים ומפגשים פיזיים. נעדכן ונפרסם בהתאם להתפתחויות.

 . אורן שבת שלום,         
 
 
 

 מצח"י
 

 רעידות אדמה 
 

 תזכורת קטנה לעובדה שאנו נמצאים בלב אזור שמועד לרעידות אדמה. בשבוע שעבר קיבלנו 
 

ברוך השם הרעידות היו בעוצמה נמוכה ולא גרמו לנזקים כלל, אך זאת בהחלט הזדמנות  
 לרענן את ההנחיות כיצד עלינו לנהוג אם חס וחלילה תהיה רעידת אדמה עוצמתית יותר. 

 

ההנחיות לגבי היערכות שוטפת והתנהגות  מומלץ להיכנס לאתר פיקוד העורף שם מפורטות  
בעת רעידת אדמה )כמו כן יש אפליקציה ייעודית של פיקוד העורף לעניין(. ישנה המלצה להכין 

תיק חירום שיהיה נגיש בבית למקרה שנזדקק. בתיק יש לשים ציוד שיוכל לשמש אותנו בזמן  
 הקרוב שלאחר אירוע הרעידה.

 

 - ציוד מומלץ בתיק 
 ליטר לכל אחד(  3בהתאם לגודל המשפחה )לפחות  -בקבוקי מים 

 תאורת חירום 
 רדיו על סוללות 

 מעט מזון באריזות סגורות 
 ציוד עזרה ראשונה 

 , מסמכים רפואיים קריטיים וכו'. תתעודות זהות, רישיונו  - צילום מסמכים חשובים 
ת אותו ביציאה מהבית כמובן שהתיק עם הציוד צריך להיות במקום נגיש יחסית, שנוכל לקח 

 ללא עיכוב מיותר.
 

 - בעת אירוע רעידה, חס וחלילה, יש לנהוג לפי ההוראות הבאות 
 לצאת ממנו לשטח פתוח.  - השוהים במבנה. 1
 יש להישאר בשטח הפתוח ולהתרחק מפריטים שעלולים לסכן. - השוהים בחוץ. 2
 לעצור ולהמתין עד לסיום האירוע. - ברכב. 3

 

לשמחתנו אין בקיבוץ בתים משותפים ורבי קומות, כך שלא צריכה להיות בעיה לכולנו לצאת  
מהבית לשטח הפתוח. במקרה ואין אפשרות לצאת מכל סיבה שהיא, יש להיכנס לתוך הממ"ד  

להיצמד לקיר  במידה ויש בבית )ולהשאיר את דלת הממ"ד פתוחה(. אם אין ממ"ד בבית, יש 
 פנימי של הבית או להיכנס מתחת לרהיט כבד כדוגמת שולחן גדול. 

 

 מומלץ לנתק את זרם החשמל בבית )אך כמובן לא להתעכב על מנת לעשות זאת(. 
 

במקרה של רעידת אדמה חזקה יופעל נוהל התכנסות של כלל תושבי הקיבוץ שיוכרז באמצעות  
ה, יש להגיע לשטח הכינוס של הקיבוץ שנמצא בדשא  כריזה, במקרה שיתאפשר. לאחר סיום הרעיד 

 הגדול מחוץ לחדר האוכל, שם יתבצע רישום מסודר של כולם על מנת לוודא שאין לכודים/נעדרים. 
 

במקרה של רעידה חזקה שגרמה להתמוטטות של מבנים, אין להיכנס חזרה   -חשוב ביותר 
לבית לאחר סיום הרעידה גם אם הוא לא התמוטט, אלא רק על מנת להציל חיים. המבנים 

נמצאים בסכנת התמוטטות גם לאחר סיום הרעידה ובנוסף יכולות להיות רעידות משנה שיפילו 
 את הבתים. 

 

 ישארו בגדר לימוד ולא מעשה... י חיות אלה ושהנחיות אלה כולנו תפילה שלא נזדקק להנ
 

 . יובל תורן, יו"ר צח"י   בריאות לכולנו.     
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  לחברים שלום
 

  -ביננו, יוסי יעיש יחליף אותי כמרכז ו. חברים, מיום ראשון הקרוב  לאחר סיום החפיפה
 . 06/02/22ה' באדר א', 

 

אני רוצה להודות לחברי הוועדה: יחיאל ניזרי, דבורה ליס, ושרה מועלם, על שליוו, תמכו ועשו  
  למען הציבור.

 

  מאחל ליוסי בהצלחה רבה.
 אריאל.יהודה  -בברכה      

 
 
 
 
 
 

 מועדת קלפי
 

 הצבעה למשפחות חדשות לחברות  
 אי"ה בשבוע הבא נצביע על קבלת משפחות חדשות לחברות: 

 לב עדן ויהודהמשפחת 
 יעיש רחל ותמירמשפחת 
 ליס  אליאור וערן משפחת 

 

 07/02ההצבעה בקלפי הדיגיטלית תפתח ביום שני 
 . 21:00בשעה  08/02סגר ביום שלישי י ות 8.00בשעה 

  

   17:00קלפי רגילה )עם פתקים( תתקיים ביום שני מהשעה 
 מזכ"פ. בחדר  18:00עד  השעה 

 

 . מצורפות השאלות והאפשרויות של ההצבעה
 

  חברים שנתקלים בבעיה טכנית בהצבעה בקהילנט
 מוזמנים לפנות לתמיכה הטכנית של קהילנט: 

 . 8:00-17:00.בין השעות , 04-9001970
 . ו.קלפי  תודה על שיתוף הפעולה,         

 

 

 
 
 
 
 
 

 (  30.1שבט )   ח סיכום מאסיפת חברים שהתקיימה ביום ראשון, כ"
 

 אושר.  2022 בתקצי  - אישור תקציב הקהילה 
 

 אושר.  2022תקציב  - אישור תקציב העסקים 
 

 אושר.  המיקום כפי שהוצג -אישור מיקום מתקנים של אנרגיה מתחדשת 
 

 נדחה לאסיפה הבאה. - אישור העברה לקלפי נוהל צרכים מיוחדים  
 

 הצבעה בקלפי של חברי קיבוץ מלאים בלבד.  אושר. -אישור העברה לקלפי נוהל קרן סיעוד 
 
 

 הנהלת האסיפה. 
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 מרכז המשקמשולחנו של 
 

וחתם סופית את תקופת הכנת התוכניות   , 2022תקציב העסקים לשנת באסיפה  השבוע אושר 
 כעת הזמן להוציא לפועל את תוכניות העבודה שבנינו בחודשים האחרונים.   . והתקציב 

 

לבחון בצורה  באסיפה אנחנו נדרשים  שהוצגאנחנו אחרי שנתיים לא פשוטות של העסק, וכפי 
ת בנוגע לרמות  לגבי חלק מהפעילויו  מעמיקה את כלל הפעילויות ולשאול שאלות לא פשוטות

הסיכון שלהן אל מול תוחלת הרווחים מהן, ובהמשך לכך לבחון מודלים שונים אפשריים שיאפשרו  
 לנו להקטין רמות סיכון ולייצר תזרים יותר בטוח.  

 

 .  נושא זה מתקשר לשאלות שעלו באסיפה בקשר למצב הפיננסי של שלוחות אשר מעסיק אותנו בשוטף 
 

וקסמן  , צביקה לרנר , בת שבעאלון  , רפי רותם יורם, גרוסמן  הועדה הכספית שבה חברים שי 
ח הנכסים וההתחייבויות הפיננסיים של שלוחות  " ואני מתכנסת לפחות אחת לרבעון ובה מוצג דו

תמונה של   לזמן ארוך ולזמן קצר, וכן תמונה על מצב החוב    זה נותן דו"ח    . ותאגידיה לרבות יופ"י
ן מוצג ביצוע מול תוכנית  בניכוי הנכסים הפיננסיים של שלוחות. כמו כברוטו והחוב נטו החוב 

התזרים וצפי מעודכן להתפתחות התזרים. תוכנית התזרים של שלוחות נבנית מיד לאחר אישור 
תוכנית מאוד    יחד עם סיוע של התמחירן. התזרים נבנה על סמך   התוכנית של שנה על ידי יורם 

שקעות ועל  מפורטת הכוללת צפי תזרימי לכל פעילות מהפעילות השוטפת, על סמך תוכנית הה
 רעון של הלוואות קיימות.  י סמך צפי לגיוס הלוואות חדשות אל מול פ

 

על מנת תוכנית ההשקעות בצורה מדורגת  בהקשר זה, כפי שגם דווח אנחנו נערכים לביצוע של 
 לפרוס את התשלומים בגין ההשקעות עד כמה שניתן על כל השנה. 

 

רותם תיכנס באופן  13/2 -סיכמנו שב .שכטר בשבוע שעבר התחלתי בחפיפה עם רותם
מכאן גם המקום לאחל לרותם הצלחה רבה בתפקיד.  רשמי לתפקיד עם סיום החפיפה בינינו. 

כות של הניהול העסקי בתקופה מאתגרת, אך בעיניי זו תקופה שטומנת שרותם לוקחת את המו
פה  לנווט בתקו  תדע בחובה גם לא מעט הזדמנויות ואני סומך על רותם שביחד עם שי ועם יורם 

 זו את הספינה ולהצעיד את שלוחות קדימה לעתיד עסקי טוב ומבטיח.  
   . אשמור את מילות הפרידה שלי לפעם הבאה

 . חזי ליפשיץ  -בת שלום  ש                      
 
 

 ם שלו - שבת 
 

 
 
 
 

 שלום לכולם,
 

 שלום לכולם וחודש טוב, 
על שולחננו מונח הגיליון החדש של 'עמודים', עדיין    -  שרה עברון וריבה פריד  -השבוע: שולחן משותף  

מדיף את ריח הדפוס, וזו סיבה נהדרת לחבר את טור הפתיחה, בחגיגיות משותפת. בחרנו להקדיש את 
הטור הפותח של עמוד"ש לטעימות קטנות מהגיליון, למי שעוד לא קרא ולמי שיש לו מה לומר על מה 

להגיב, להציע וגם למחות. החל מהשבוע, בתחתית עמוד"ש שקרא, ולהזמין אתכם הקוראים לקרוא,  
"כאן גם לעמוד"ש השבוע, וגם לעמודים עצמו.    את כתובת המייל שלנו לשליחת תגובות  תוכלו למצוא

אדר', והוא מלא כל טוב. אנחנו יודעות שלא כולם יושבים  -הוא המוטיב המרכזי בעמודים 'שבט  זה בית"
לא בקריאה רצופה, ורוצות להזמין את קוראי עמוד"ש לטעימות קטנות    לקרוא את כל המאמרים, ובוודאי

 מעמודים הגדול. תודה לריבה ולחברי וחברות המערכת, והנאה לכולנו הקוראים והקוראות:
שנים את השערים לקבוצת בני משק שאינם   5בקיבוץ עין צורים פתחו לפני    בנים חילונים בקיבוץ דתי?

ך ביקשו לגדל את ילדיהם בקיבוץ דתי על כל המשתמע כך. האם הניסוי  מגדירים את עצמם כדתיים א
הצליח? האם הרצון של מובילי היוזמה לאפשר לבנים שלהם שהם 'היורשים הטבעיים' של חברי הקיבוץ  

ללי בראיון עם חברת הקיבוץ,  דתי של היישוב?  -לזכות להנות מפרי עמלם מבלי לפגוע במרקם הקיבוצי
בצוות ההסכמות שהוביל את המהלך במשך שנתיים עד לקבלת ההחלטה, נכיר  , שגם היתהאלכסנדר

 מקרוב את התהליך ואת סימני השאלה שעדיין מלווים את אנשי עין צורים לגבי המשך הקליטה בעתיד.   
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מיזם 'דורשות טוב' התחיל לפני שבע שנים כהזדמנות    - מיזם שבת 'דורשות טוב' וקהילות הקיבוץ הדתי 
ידי נשים. עד כה השתתפו למעלה מ להפיץ ולהר  נשים שדרשו בפרשת    100- חיב את לימוד התורה על 

זו שגרה   שבוע, לימדו תורה, תושב"ע, מחשבה והלכה במאות קהילות ברחבי הארץ. בחלק מהקהילות 
ובחלקן חידוש של ממש. המפגש תורם להרחבת השותפות הנשית בעולם התורה ולקידום מנהיגות נשית  

ת 'דורשות טוב' ביוזמת 'קולך' ובשיתוף ארגוני רבנות ובתי מדרש ובהם מדרשת עין הנצי"ב,  לשב  תורנית. 
באר, מגדל עז, ובית הלל, נרשמו כבר מעין הנציב, כפר עציון, סעד וקבוצת יבנה על נציג שהתנדב למשימה.  

לכ  מייל  בשליחת  או  'קולך'  של  האתר  דרך  להצטרף  מהתנועה  נוספות  קהילות  מזמינים  תובת  אנו 
kdati2020@gmail.com    לימוד תורה לנשים ומנשים.   - ולהמשיך את המסורת היפה והערכית של התנועה 

חברי קיבוצים רבים שבונים את ביתם  - ניצן אבירן   - ערבויות להלוואות שיכון על ידי הקיבוץ הדתי  
בשטחי הקיבוץ באופן עצמאי ועל חשבונם, נחשפים למציאות שבה תנאי הלוואת השיכון שהם יכולים לקבל 
בשכונות  הבונים  לחבריהם  ביחס  משמעותי  באופן  ירודים  ביתם,  בניית  לצורך  הבנקאית  מהמערכת 

יבוץ ולא בחזקת הלווה ובמדינת ישראל ההרחבה השונות. הסיבה לכך היא בהיות הקרקע בחזקת הק 
כונית הבאה לידי י המחוברים )בתים( הולכים אחר הקרקע. מבחינת הבנקים, זוהי סיטואציה בעייתית וס 

הסכם  בעקבות  כשנתיים,  מזה  בתנאיה.  והן  המקסימלית  ההלוואה  בגובה  הן  ההלוואה,  בתנאי  ביטוי 
של הקיבוץ הדתי, אפשרות   קרן קד"ם  - ית, יש לנו  שחתמנו עם בנק מזרחי וקרן קמ"ע של התנועה הקיבוצ 

להעמיד ערבות לבנק מזרחי עבור כל משפחה שמעוניינת בכך ועל ידי כך לשפר משמעותית את תנאי 
עלות  של  השוואתי  בניתוח  משלה.  מגרש  על  ביתה  את  שבונה  למשפחה  אותם  ולהשוות  ההלוואה 

בור כל לווה. החבירה שלנו לקרן קמ"ע מעצימה ע   אלף ₪  70-90ערך מתנה של  ההלוואה, יש בערבות זו  
את היכולת שלנו לתת מענה לחברים רבים שמעוניינים בסיוע הזה כיוון שאנו מעמידים פיקדונות לקמ"ע 
וכך מכפילים באופן משמעותי את כוח הערבות שלנו מול הבנק. מסגרת זו עומדת לא רק לצורך הקמת 

כן למיחזור הלוואות שיכון קיימות. לאחר תקופת למידה והיסוס, בית חדש אלא גם עבור רכישת בית קיים ו 
אנו בהחלט גאים לומר שבשנה האחרונה מסלול הסיוע הזה צובר תאוצה משמעותית. עד כה העמדנו 

ובנו את ביתם החדש כחברי    מיליון ₪  36  - כ שלוו סה"כ    משפחות   44  -ערבויות ל באמצעות קרן קד"ם,  
 את מספר המשפחות שיסתייעו בנו במסגרת הזו.   נכפיל שנה הנוכחית  הקיבוץ. ההערכה שלנו היא שב

 חשוב לציין, שנכון לעכשיו האופציה הזו אפשרית רק בקיבוצים שקיבלו החלטה על שיוך כלשהוא. 
בימים אלו אנו במו"מ עם בנק לאומי לפתיחת ערוץ סיוע נוסף בכדי לייצר תחרות בין הבנקים ועל ידי כך  

 עוד את האשראי הניתן למשפחות.לנסות לשפר 
במפגש שהתקיים בשבוע שעבר    -   רותם שכטר, מנהלת אגף חברה   - מפגש פורום מנהלי קהילות ומזכירים  

והפך כמו רבים מהמפגשים בתקופה האחרונה, ממפגש פיזי למפגש זום, עסקנו בנושא חשוב ורגיש שנוגע  
שמענו שיתוף פתוח עשיר ומעשרי של נעמי גלסנר  ניהול קונפליקטים במרחב הקהילתי.   - כמעט לכל קהילה  

זיהוי הצורך ועל האופן שבו הוחלט לקדם את הבינוי    - )עין הנצי"ב( על התהליך שהוביל לשיח קהילתי בקיבוצה  
מנהלת מרכז הגישור במועצה האזורית עמק המעיינות, שסקרה עבורנו את עקרונות    – הקהילתי. עם טל גפן  

ערבות גישורית ותרגלה איתה היבטים שונים של התנהלות בתוך סכסוך. עסקנו  היסוד והמאפיינים של הת 
בהיבטים שונים שמצריכים פניה למרכזי גישור בפרט והכנסת גורמי חוץ בכלל, בערכים המוספים וגם באתגרים  

ית  שבכך. למדנו על התהליך הגישורי ועל האפשרויות המגוונות הגלומות בהכנסת כלים, שפה ופרקטיקה גישור 
לתוך חדרי הניהול והתרבות הארגונית בקיבוצים ונחשפנו לשני סיפורים מהשטח שדרשו התערבויות גישוריות  
ועל התוצאות של התהליך הלכה למעשה. בחלק האחרון של המפגש הכרנו כלי אחד מתוך ארגז הכלים של  

את הכלי בצוותים בקיבוצם   והזמנו את המשתתפים ליישם   - 'בניית הסכמות', תרגלנו אותו בקבוצות  – גישור  
בליווי שלנו, מנחות הפורום. תודה לכל המשתתפים, וליפעת שמנחה בחן ובמקצועיות מזה... שנים את הפורום  

 החשוב הזה ומצליחה לגעת בשלל נושאים רלוונטיים וחשובים.  
ת, כתף אל  השבוע, בהובלת שתי התנועות הקיבוציו   -   מפגש השראה, עדי שגיא   - רוצים טוב, עושים טוב  

ממלאות וממלאי תפקידים בקיבוצים וחברות    60- כתף, התקיים מפגש זום מרגש ומעורר השראה של כ 
וחברי צוותי מעורבות חברתית. במפגש הוצגו שלל דוגמאות מקיבוצים ברחבי הארץ לעשייה חברתית בלמען  

רשימה עד מאוד של  החברה הישראלית, ונציגנו, אסף בית אריה שפרש בדרכו המיוחדת את הרשימה המ 
המיזמים והפרויקטים שקבוצת יבנה מאגדת, והצליח לעורר קנאה וגאווה גם יחד. עדי שגיא אף הוא הצליח  
במעט הזמן שניתן לו, למלא סל מדהים של רעיונות לעשייה מתוך קיבוצי הקבה"ד ומתחומים נוספים וערוצים  

רבות בחברה מחזקת את הקיבוץ מבפנים  מעו   - שיש בהם צורך משמעותי בחברה הישראלית. ואין ספק  
יכולתם   ולא  הוזמנתם  לכנס?  הוזמנתם  לא  למשמעותיים.  שלנו  והאישיים  החיים הקיבוציים  והופכת את 
להגיע? לא נורא. תוכלו להתבשם מכל הטוב הזה ולצפות בהקלטה של המפגש ובמצגת מרכזת של שלל  

 . 052-749310קישור' ל  רעיונות. לקבלת קישור שלחו הודעת וואצאפ עם המילה ' 
חשובים   עדכונים  לחיים   - ושני  בתים  למנהלי  למידה משותף  להיערך    יום  אמור  בנושא תעסוקה שהיה 

מפגש  יתקיים    20:00בשעה    8/2. פרטים ישלחו בקרוב. וביום שלישי הבא ה    6/4/22נדחה ל    19/1122ב 
בקיבוצים  הצמיחה  ומנהלי  למנהלות  בזום  והפעם  למידה  קו   - .   סביב  ניהול  בעיקר  בקהילה,  נפליקטים 

   הצמיחה. את המפגש יוביל מני כץ. הרשמה אצל עדי שגיא.  
 . שרה עברון וחברי המזכירות הפעילה  שבת שלום,                                                                      


